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ČESKO: Znovu kouzlení s daty. Je to v posledních týdnech už poněkolikáté, co skokově ubylo
aktuálně nakažených novým koronavirem. Jejich počty od neděle klesají po stovkách, v noci na
pondělí se dokonce podle statistik ministerstva zdravotnictví „vyléčilo“ 635 lidí. Podle šéfa resortu
Adama Vojtěcha (za ANO) je to tentokrát dáno tím, že se ukončují izolace některých lokálních
ohnisek. Uzdravení se tedy do údajů započítají až najednou.

V neděli 16. srpna bylo podle serveru Worldometers, který čerpá data od ministerstva zdravotnictví,
v České republice 5816 aktivních případů, v pondělí 17. už 5181. Počty případů posléze dále klesaly,
ve čtvrtek 20. srpna už bylo nakažených 4753. Stejný počet potvrzuje k pátečnímu ránu
i koronavirový web resortu zdravotnictví.

Podle Vojtěcha je všechno v pořádku. „Je to dáno zvýšenými počty uzdravených. Ukončují se izolace
u clusterů v Praze či Frýdecko-Místecka, což je poměrně hodně lidí. Vše je transparentně
zveřejněno,“ sdělil ministr deníku Echo24. Totéž uvádí jeho mluvčí. „Vyléčení logicky narůstají,
protože se ukončují izolace velkých pozitivně diagnostikovaných skupin. Jedná se většinou o lokální
clustery. Nejedná se tedy o neobvyklý proces,“ uvedla pro redakci Klára Doláková z tiskového
oddělení.

Podle ní nenadálé výkyvy občany nematou. „Větší stabilitu systému jsme zajistili časovým posunem
aktualizace dat, která probíhá v 1:00 a v 18:00 každý den,“ míní Doláková.

K zásadnímu seškrtání počtu nakažených došlo na konci července poté, co Adam Vojtěch nařídil
jejich takzvaný audit. Vojtěchův úřad tehdy výrazně revidoval koronavirové statistiky, ubylo celkem
1775 případů více. Výrazně se také zvedl údaj o počtu vyléčených, a to z 9590 na 11 423.

Podle ředitele Ústavu zdravotnických informací a statistiky (ÚZIS) Ladislava Duška byly některé
hygienické stanice v krajích vytíženy eliminací epidemie v lokálních ohniscích nákazy a aktualizace
údajů o počtech vyléčených pro ně nebyla prioritou. Nová čísla jsou výsledkem zpětné kontroly dat,
vysvětlil Dušek v České televizi. „Není to žádný skok, který by měnil podstatu hodnocení celé
epidemie,“ dodal.
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